
Kakšna bo
Ljubljana čez 20 let

Danes, ko razmišljamo, kakšna bo Ljubljana okoli
leta 2000, in v zvezi s tem že sprejemamo razne
načrte, smo vprašali nekaj občanov, kako si pred-
stavljajo naše mesto v prihodnosti in kaj bi bilo po-
trebno še urediti.

VILMA KNIFIC: (uslužben-
ka, GRUDA import-export)

Ljubljano leta 2000 si pred-
stavljam predvsem z urejeni-
mi cestami, nadvozi in podvo-
zi. Mislim, da se bo središče
mesta slejkoprej preselilo v
občino Bežigrad, saj ta del
Ljubljane veliko bolj racio-
nalno urejamo in gradimo kot

pa center. Mesto se bo tako
razširilo, da bo več manjših,
občinskih centrov. Prometne
zveze bodo boljše kot danes.
Bojim pa se, da bo vedno
manj zelenja in nasadov, ven-
dar upam, da se glede tega
motim. Ljubljanski grad bo
do takrat že obnovljen. Leta
2000 bomo z električno ener-



gijo še bolj na tesnem kot smo
sedaj. Ljubljanica bo čista in
plovna, na njenih bregovih pa
bo poskrbljeno za rekreacijo.
Do leta 2000 bo potrebno po-
skrbeti tudi za zadostno števi-
lo domov za ostarele, saj po-
staja Ljubljana mesto starej-
ših ljudi in ne mladih.

BORUT SMRKOLJ: (tajnik
pravne fakultete>

Ekološki problem je na
prvem mestu in če se bo one-
snaževanje razvijalo tako na-
prej, lahko pride do takega
stanja, kot so ga imeli v Lon-
donu leta 1952, ko je zaradi
onesnaženosti umrlo 4000 lju-
di. Zato bi morali v prihodno-
Sti zapreti promet v strogem
centru, razen seveda za mest-
ni promet. Center bi bilo tre-
ba spremeniti v strogi poslov-
ni center. Ostali deli Ljublja-
ne naj bi dobili veliko zelenic
in nasadov. Ljubljanico bi bi-
lo treba očistiti in urediti nje-
no okolico za rekreacijo. So-
seske, ki so danes samo spal-
ne, bi morale biti v prihodno-
sti tudi kulturno rekreacijske
površine, saj se bo človek dru-
gače spremenil v robota. V
prihodnosti bi bila boljša

gradnja manjših stanovanj-
skih hiš, saj bi le tako prišlo
do večje povezanosti med
prebivalci, kar marsikje že da-
nes pogrešamo.

MAJA JAGODIC: (študent-
ka na filozofski fakulteti)

Verjetno se bo Ljubljana še

zelo razvijala in glede na po-
rast prebivalstva bo potrebno
bolj poskrbeti za sprostitev,

saj danes še vedno premalo
mislimo na to. Rekreacijo bo
treba vključevati v delovni
čas. Poskrbeti bo treba v večji
meri tudi za kulturne objekte,
da bi kljub življenjskemu
tempu v prihodnosti obdržali
svojo človeškost.. Ljubljana
naj bi bila v prihodnosti zopet
»bela«, vendar bo prej potreb-
no preprečiti onesnaževanje.
Ukrepati bi bilo treba tako pri
gospodinjstvih, ki ogrevajo s
trdim in tekočim gorivom,
kot pri industrijskih objektih,
ki onesnažujejo okolico.
Ohraniti bi morali tudi več ze-
lenic, saj bomo le tako imeli
osnove za zdrav razvoj in živ-
ljenje. Današnji center bi mo-
rali zapreti za individualni
promet, saj gre lahko vsakdo
z lastnimi močmi od enega
konca do drugega. Nasplošno
pa se bo Ljubljana razvijala v
širino.

MARJAN ŠKUFCA: (usluž-
benec, Ljubljanska banka)

Ljubljana v prihodnosti ne

bo mesto stolpnic, z izjemo
centra, se pravi poslovnih
stavb in blagovnic, ki stojijo

že danes. Okolica bi morala
biti pozidana z nizkimi zgrad-
bami in vrstnimi hišami. Manj
bo betonskih naselij, ki jih ta-
ko radi gradimo danes in ki
človeka psihično ubijajo.
Zgrajene bodo obvoznice in
hitre ceste. Center bi bilo tre-
ba zapreti za individualni pro-
met, Viator pa bi že moral za-
četi počasi razmišljati o brez-
plačnem prevozu, kar je pone-
kod po svetu že v navadi. To
bi se dalo urediti z raznimi
prispevki. Rabili bomo tudi
več zelenic in Tivoli bi moral
ostati neokrnjen. Očistiti bi
bilo treba onesnaženi zrak.

MIRJAM PETEK: (dijaki-
nja, gimnazija Ivan Cankar)

Cez 20 let bi lahko bilo več
zelenja. Promet naj ne bi šel
skozi center, ampak bi bile
urejene obvoznice. Mladi bi
imeli več prostora kjer bi se
lahko zbirali, ne pa tako kot
zdaj, ko se lahko sestajamo le
po raznih lokalih. Kanalizaci-
jo bi morali prečiščevati, na

tovarne pa montirati filtre za
prečiščevanje onesnaženega
zraka in odplak. Mislim, da bo

center ostal isti, spremenila
pa se bo predvsem okolica
Ljubljane.

FRANC KOS: (prodajalec,
Metalka)

Treba bo nekaj narediti gle-
de onesnaževanja zraka. Iz-
prazniti bi bilo treba center in
ga pustiti samo za mestni pro-
met. Leta 2000 bi lahko začeli
delati tudi podzemeljsko že-
leznico. Ne bi bilo dobro, da
bi zidali visoke stavbe. Rabili
bi več manjših sosesk z veliko
zelenja, kar bi ustvarjalo to-
plo, domače okolje. V teh so-
seskah bi moralo biti poskrb-
ljeno tudi za družabno življe-
nje. Tovarne bi morale dobiti
čistilne naprave, prav tako pa
bi morali ukiniti kurjenje na
trdo gorivo in kurilno olje. Na
bregovih Ljubljanice bi lahko
bilo tako kot včasih, ko je bila
reka še čista. Center se bistve-
no ne bo spremenil, lahko pa
bi tu osredotočili specializira-
ne trgovine, tako da ne bi bilo

treba prehoditi cele Ljublja-
ne, zaradi nakupa kakega arti-
kla. T. E.


